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Új holland gyógyszerkutató intézet
A holland kormány jóváhagyta egy új
gyógyszerkutató intézet felállításának ter-
vét. Az új intézet szándéka, hogy egyesít-
se az ipar, a kórházak és az egyetemek ku-
tatómunkáját. A kormányülést követően
kiadott sajtóközlemény szerint az új inté-
zet kedvező helyzetbe kerül ahhoz, hogy a
holland egyetemeket kutatási megbízá-
sokhoz juttassa a külföldi társaságok-
nál. A kormány négyéves időszakra 130
millió eurót bocsát rendelkezésre.

Eurohealth, 2006.

Rádiófrekvenciás ellenőrzés

Az amerikai gyógyszerkonszern meg-
kezdte az eredetigazolással ellátott poten-
cianövelő szer csomagolásainak kiszállítá-
sát, amelyet egyes szakértők kritizálnak a
forgalmazási út totális ellenőrzésének le-
hetősége miatt. Minden, az USA-ban for-
galmazott dobozt egy speciális etikettel
látnak el, amely lehetővé teszi a rádiófrek-
venciával való azonosítást (Radio Fre-
quency Identification Tag, RFID). A
gyógyszertárak és a nagykereskedők egy
speciális RFID-szkennerrel tudják leolvas-
ni a jelzést és tudják ellenőrizni egy bizto-
sított Pfizer honlapon. A konszern több

millió dollárt fordított a rendszer fejleszté-
sére, amely a kereskedők és a fogyasztók
számára több biztonságot nyújt a világ-
szerte leggyakrabban hamisított gyógyszer
forgalmazása során. A Pfizer ebben az év-
ben tovább akarja fejleszteni az RFID-
technológiát és olyan rendszert kíván be-
vezetni, amellyel a termék útja a jövőben
követhető és kiértékelhető lesz. Ezután
más termékeket is így fognak megjelölni.
A Purdue gyógyszerelőállító cég is rádió-
frekvenciás eljárással ellenőrzi egyik fájda-
lomcsillapítóját, hogy a fájdalomcsillapító-
val való visszaélést megakadályozza.

Pharma Zeitung, 2006.

Nem bíznak az innovációkban

Európában az orvosok egyre több szaba-
dalom által védett gyógyszert rendelnek,
ugyanakkor az USA-ban az orvosok,
gyógyszerészek és fogyasztók bizonyos in-
nováció szkepszise korlátozza a betegbiz-
tosítók költségráfordításait a vényköteles
gyógyszerekre. Egy felmérésben 3200
amerikait kérdeztek farmako-terápiai ta-
pasztalataikról. A megkérdezett orvosok
70 százaléka, a gyógyszerészek 62 százalé-
ka és a felhasználók fele azt adta meg,
hogy az utóbbi évek gyógyszerbotrányai

után kevesebb bizalmuk van a rendelke-
zésre álló gyógyszerek iránt. A megkérde-
zettek egyharmada az újonnan engedélye-
zett hatóanyagokat kevésbé tartja biztos-
nak, mint a már a piacon találhatókat. Az
orvosok kétharmada és a gyógyszerészek
57 százaléka több megfelelő gyógyszer
rendelkezésre állásánál egy régebbi ter-
méket részesítene előnyben. Ugyanakkor
minden negyedik orvos kétségbe vonja a
generikumok bioekvivalenciáját és ezek-
nek több mellékhatást tulajdonít. A forga-
lom 2005-ben 2,7 százalékkal emelkedett,
és az árszint is 2,7 százalékkal, azaz las-
sabban nőtt, mint az előző években. Min-
denekelőtt az erős forgalmú készítmé-
nyeknél volt megfigyelhető említésre mél-
tó csökkenés. A visszahívott COX-2 gátló
Vioxx és a Bextra felelős a csökkenés ne-
gyedéért. Az antidepresszánsokat is lé-
nyegesen ritkábban alkalmazzák, mint az
előző években. Ezzel szemben a hip-
notikumok forgalma egyharmadával
emelkedett. Az altatókat szedő fiatal fel-
nőttek száma 2000 óta több mint meg-
duplázódott. Az FDA amerikai gyógyszer-
engedélyezési hatóság az elmúlt évben
csak 20 új hatóanyagot engedélyezett.

Pharma Zeitung, 2006.

TEVA-támogatás a DVSC-nek 

A TEVA Magyarország Rt. elkötelezett
Debrecen mellett, itt folyik legnagyobb ér-
tékben a gyógyszergyártás, kutatás. Innen
indult el a cég egyre nagyobb mértékű nö-
vekedése, és ma vállalat a város legjelen-
tősebb adófizetője – mondta el Rózsa
András vezérigazgató, a debreceni ren-
dezvényen, ahol bejelentették: a TEVA és
a DVSC labdarúgó csapata között hosszú
távú együttműködés jön létre. A DVSC
(Loki) felveszi a TEVA nevét. A támogatá-
si szerződés egyelőre két évre szól, a TE-
VA azonban várhatóan további együttmű-
ködésre is kész lesz. Úgy vélik: ha olyan
csapatot támogatnak, amelyre a városuk
méltán büszke, ezzel a gesztussal a szur-
kolókkal, és a város lakosságával is szoro-
sabbra fűzhetik a kapcsolatot. Rózsa
András elmondta: gazdasági jelenlétük
kötelezte őket a korábbiakban a Vasas
Vízilabda csapat és a gödöllői női röplab-
dások támogatására, amit most harma-
dik pillérként a debreceni DVSC-vel kö-
tött együttműködés egészít ki. Egyetlen
elvárásuk a minőség és a pozitív emberi
hozzáállás: szépen nyerni és emelt fővel
veszíteni – hangsúlyozta a TEVA vezér-
igazgatója. 

D. K. K.

INNOVÁCIÓ ÉS SZPONZORÁCIÓ 

Gyógyszerhírek

Rév8 Józsefvárosi Rehabilitációs és Városfejlesztési Zrt. a Budapest
Józsefvárosi Önkormányzat megbízásából nyílt PÁLYÁZATOT
HIRDET:„Rökk Szilárd utcai Egészségcentrum” címmel

a Bp., VIII. kerület Trefort u. 3-5. (hrsz. 36534) és Rökk Szilárd u. 4. (hrsz.: 36688)
felépítményes ingatlanok értékesítésére.

A pályázat pontos célját, feltételeit, az értékesítésre kerülõ ingatlanokra vonatkozó
információkat a Pályázati Dokumentáció tartalmazza. (A dokumentáció 
megvásárolható 100.000.-Ft + ÁFA befizetése mellett a Rév8 zRt Bp.,
VIII ker. Práter u. 22. szám alatti irodájában, 2006. június 6-tól 9.00-16.00 óra között).

A pályázaton való részvétel feltétele többek között a „PÁLYÁZATI KIÍRÁS”-t tartalmazó
dokumentáció megvásárlása, az abban meghatározott feltételek elfogadása, valamint
2.000.000,- Ft ajánlati biztosíték befizetése, legkésõbb a pályázat beadási határidejéig.

A pályázati anyagok benyújtásának határideje:
2006. augusztus 17. (csütörtök), 10 óra; helye: Rév8 Zrt., 1083 Bp., Práter u. 22.

További információ: tel.: 210-9850, fax.: 210-9869; szovenyi-eszter@rev8.hu;
www.rev8.hu
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